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Four new apartment townhouses draw on the integrative potential of a 
chapel plus parish office, providing an impulse for a village-scale neighbor-
hood center in a spectacular situation. The design by AllesWirdGut embeds 
the site in Kranebitten between the foothills of the Northern Range, the Inn 
riverbank, and the adjacent recreational and nature-reserve area, shaping 
an urban ensemble, streaked with green open areas, of high-quality 
residential and commercial units as well as a varied-use public square at 
the heart of the quarter. Village or city? The Kranebitten Courts are both: 
while the built-up development responds to the small-scale surroundings 
and precisely fits itself into the existing topography of the site, the planned 
regional train station in the immediate vicinity prepares the ground for 
a qualitative densification of the agglomeration in western Innsbruck. 
Through the square, the entrance to the quarter, and the area around the 
chapel premises that AllesWirdGut helped reconfigure, the design also 
creates a harmonious connection with the residential settlements in the 
north. The square unfolds between the circulation areas of the townhouses, 
offering an open-use community area with waterworks and a large seating 
island. The entire remaining outdoor area—with the exception of the private 
apartment terraces—is publicly accessible. These lush and generous green 
areas are comprised of a children’s playground and community as well as 
wild gardens with stepped pathways and magnificent old trees. Site-appro-
priate planting of robust trees and bushes is planned for the areas around 
the single-stairwell houses. The windmill-like positioning of the wood-clad 
townhouses guarantees optimal daylighting and an all-around attractive 
and friendly outward appearance. The apartments which are at least 
double-aspect offer maximum privacy with the grandest possible view of 
the mountains, the city, and the Inn Valley. Wrap-around balcony-loggias 
of very well usable depth provide for private open-air space. Flexibly adapt
able (small) apartments on the upper-floor standard story are complemented 
with generous family apartments with protected garden terraces as well as 
exclusive penthouses with all-around vistas on the top floor. Here the city 
can grow on the countryside!

Vier neue Stadtvillen greifen das integrative Potenzial einer Kapelle mit Pfarramt auf und liefern den 
Impuls für ein dörflich strukturiertes Quartierszentrum in spektakulärer Lage. Der Entwurf verzahnt das 
zwischen auslaufender Nordkette, Innufer und angrenzendem Erholungs- und Landschaftsschutzgebiet 
gelegene Areal in Kranebitten und formt ein von begrüntem Freiraum durchzogenes urbanes Ensemble 
mit hochwertigen Wohn- und Gewerbeflächen sowie einem abwechslungsreichen Platz im Herzen des 
Quartiers. Dörflich oder städtisch? Der Kranebittner Hof ist beides: Während die Bebauung auf die klein-
teilige Umgebung reagiert und sich präzise in die vorhandene Topografie des Grundstückes einfügt, stellt 
die geplante Regionalbahnhaltestelle in unmittelbarer Nachbarschaft die Weichen für eine qualitative 
Verdichtung der Agglomeration im Westen Innsbrucks. Mit dem Quartiersplatz, dem Entrée zum Areal, 
und dem mitgestalteten Kapellenbereich schafft der Entwurf außerdem eine harmonische Verbindung 
zum Siedlungsraum im Norden. Der Platz spannt sich zwischen den Erschließungsbereichen der Häuser 
auf und bietet eine gemeinsame, nutzungsoffene Fläche mit Wasserspiel und großer Sitzinsel. Der 
gesamte restliche Freibereich ist mit Ausnahme der privaten, den Wohnungen zugeordneten Terrassen 
allgemein zugänglich. Dieser üppige Grünraum umfasst einen Kinderspielplatz, Gemeinschafts- und Wild-
gärten genauso wie Treppelwege und prächtige Bestandsbäume. Für diese die Punkthäuser umspülenden 
Bereiche ist eine standortangepasste Bepflanzung mit robusten Bäumen und Sträuchern vorgesehen. Die 
windmühlenartige Positionierung der mit Holz verkleideten Stadtvillen garantiert optimale Besonnung 
und einen allseitig attraktiven und freundlichen Außenauftritt. Die mindesten zweiseitig orientierten 
Wohnungen bieten höchste Privatheit bei maximaler Aussicht auf Berge, Stadt und Inntal. Umlaufende 
Balkonloggien mit gut nutzbarer Tiefe schaffen privaten Freiraum. Flexibel adaptierbare (Klein-)Wohnun-
gen im Regelgeschoß werden um großzügige Familienwohnungen mit geschützten Gartenterrassen sowie 
um exklusive Penthouses mit Rundumblick im Dachgeschoß ergänzt. Hier kann Stadt am Land wachsen!
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